
Sindal Skolecenter 
Skolebestyrelsesmøde - dagsorden 

Dato: Mandag d. 16. december 2019 kl. 17.30-21.00         Sted: Sindal – lokale 28 
NB! Julefrokost fra 17.30-18.30. Møde fra 18.30-21.00 
Deltagere udover bestyrelsen: 2 elevrepræsentanter (Astrid og Ida) 

Mødeleder: Annette  Afbud: Mia, Charlotte, Niels. 
 Emne  Ansvar-

lig 

Hvad skal vi udrette?  

Orientering/drøftelse/beslutning? 

Forberedelse til 

punktet 

Proces 

 

Tid Referat 

Hvem gør hvad hvornår? 

1. Generelle 

orienteringer fra Lars  

Lars   Orientering 15 

min 

Lars orienterede om næste skridt vedr. revision af 
værdigrundlaget – plan om proces med nogle af de 
ældste elever – samarbejde med Jakob Storm. 
Formentligt i januar 2020. 
 
Lars er i dag blevet interviewet til fagbladet 
Folkeskolen i dag ifht. udfordringer i relation til 
økonomistyring på specialundervisningsområdet. Hvis 
der kommer en artikel, sender Lars den til bestyrelsen. 

2.  Opfølgning på 

Budget 2020 og 

beslutninger 

Lars Lars orienterer om status vedr. tilpasning til Budget 

2020 samt ledelsens beslutninger på baggrund af 

drøftelser i MED-udvalg og skolebestyrelse 

 Orientering 15 

min 

Lars gennemgik status i forhold til økonomien i 

skolecentret i 2020 – set i lyset af de trufne 

beslutninger om tilpasninger.  

Lars’ oplæg vedlægges referatet.  

Forventet resultat i 19: ca. -2,5 mio. kr. (primært 

ændringer i forventninger til refusioner – 

periodeforskydning således at vi nok først får 

refusioner for november og december udbetalt og 

bogført i 2020) 

Forventet resultat i 2020: ca. -1,5 mio. kr. 

Forventet resultat i 2021: Ikke gennemarbejdet, men 

det er planen, at vi skal i 0 ved udgangen af 2021.  

Når vi kigger ind i 2021, vil der være usikkerheder ifht. 
elev- klassetal, visiteringer, ny tildelingsmodel m.v. 

3. Udtalelse vedr. 

tildelingsmodel 

(bilag: værdi- og 

principnotat) 

Lars/ 

Anette 

Efter stormøde d. 23. oktober 2029 er der 

sammenskrevet et værdi- og principnotat, som 

danner baggrund for arbejdet med den nye 

tildelingsmodel på skoleområdet.  

Læs bilaget Drøftelse og 

udtalelse 

30 

min 

Lars gennemgik kort ledergruppes og MED-udvalgets 
input til værdi- og principnotatet.  
Bestyrelsens input blev indskrevet. Det forventes, at 
der begynder at komme konkrete forslag til 
tildelingsmodeller og konsekvensberegninger på 



Sindal Skolecenter 
Værdi- og principnotatet er til udtalelse i 

skolebestyrelser, MED-udvalg og ledergrupper. 

Lars vedlægger notatet med ledelsens foreløbige 

kommentarer. Bestyrelsen kommer med input. 

bordet i løbet af første kvartal af 2020. Bestyrelsen og 
MED-udvalg høres inden endelig beslutning om 
fremtidig tildelingsmodel. 

4.  Kvalitetsrapport og 

skolepolitik 

Lars a. Kort gennemgang fra Lars af udvalgte data 

fra Sindal Skolecenter, som bliver en del af 

kvalitetsrapporten 

b. Afrapportering på skolepolitikken 

Inden 1. december skulle vi lave en ”tyk fortælling” 

om temaet ”læring og trivsel” fra skolepolitikken.  

Derudover skulle vi – i korte sætninger – beskrive de 

2 vigtigste indsatser inden for de 5 temaer i 

skolepolitikken 

Lars har lavet en kort film, som bliver vist for 

bestyrelsen. 

 Orientering 

og drøftelse 

40 

min 

Lars gennemgik udvalgte data, der kommer i 

kvalitetsrapporten. Vi kan særligt være stolte af, at vi 

ved afgangsprøven i 2019 på flere områder løftede 

eleverne i forhold til den socioøkonomiske reference. 

Også andelen af elever, der fik 02 i dansk og 

matematik var ret høj. 

 

Lars viste den korte film om læring og trivsel i Sindal 

Skolecenter, som han havde lavet.  

5.  Partnerskab om 

folkeskolen 

(bilag: 

sagsfremstilling til 

BFU samt 

inspirations-

materiale vedr. 

partnerskab) 

Lars Indledende orientering fra Lars om partnerskab om 

folkeskolen.  

Der er 2 bilag, som dog ikke behøver at blive 

nærlæst.  

 

Bestyrelsen kommer med indledende input til, 

hvordan vi kan sætte vores skoler – og folkeskolen 

generelt – positivt på dagsorden. 

 

 Drøftelse 25 Lars orienterede kort om partnerskabet ”Folkeskolen 

Vores. Hele livet”. Det handler bl.a. om at få sat 

folkeskolen positivt på dagsorden.  

BFU-udvalget besluttede i september, at forvaltningen 

i samarbejde med skolens ledelser skulle udarbejde 

forslag til at arbejde videre med emnet. Der har været 

nedsat en arbejdsgruppe, som kommer med forslag til 

tiltag, som behandles af BFU-udvalget i januar 2020.  

Lars forventer, at bestyrelserne inddrages i det i løbet 

af første halvdel af 2020. Lars orienterer mere om det 

senere, når der ligger en politisk beslutning. 

 

Bestyrelsen kom med umiddelbare – foreløbige – input 

til, hvordan vi kan sætte vores skoler mere positivt på 

dagsorden. 

 



Sindal Skolecenter 
Bestyrelsen bliver inddraget konkret i dette i foråret 

2020. 

6.  Næste skridt vedr. 

principper 

(3 principper 

vedlagt) 

Anette Princip for lejrskole – hvordan og hvornår ændrer vi 

det ifht. seneste beslutninger på baggrund af 

økonomien? 

Princip for budget - skal vi have et princip, når 

processen egentlig allerede er fastlagt? Princip for 

blå mandag - indledende drøftelse frem mod en 

regodkendelse/justering/ ændring.  

 Drøftelse 15 Princip om blå mandag opdateres på næste møde. 

Umiddelbart vil bestyrelsen gerne beholde princippet 

om lejrskoler/skolerejser – men måske kan man 

indskrive en suspension de næste 2 år. Behandles også 

på næste møde. 

7.  Evt. Alle    10 

min 

 

 

 

 

 

 


